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فريدون حسن 

حجاب فرهنگ ساز بانوان ورزشکار 
آن روز که رهبر فرزانه انقلاب فرمودند: »اینکه بانوی ورزشکار ما با حجاب 
اسلامی روی سکوی قهرمانی می رود، مهم است«، یک فرهنگ سازی را 
نش��انه رفتند، به این معنا که می توان با همین حجاب بانوان ورزشکار در 

دنیای ورزش حرف هایی برای گفتن داشت.
واقعیت همین اس��ت، در دنیایی که س��عی دارد حتی در ورزش با تبلیغ 
برهنگی از زنان اس��تفاده ابزاری کند، بانوان ورزش��کار ایران با پوش��ش 
اسلامی خود در بزرگ ترین آوردگا ه های ورزش جهان حاضر می شوند و 
افتخارآفرینی می کنند و روی سکوی قهرمانی هم می روند. یک تصویر زیبا 
و جهانی از حجاب برای اینکه ثابت شود حجاب نه تنها محدودیت نیست 

که می تواند باعث پیشرفت و تعالی هم شود.
یک نگاه ساده به آمار ورزشکاران زن قبل از انقلاب و بعد از انقلاب در کشور 
خودمان ثابت می کند که حجاب و پوشش اسلامی با مصونیتی که برای 
بانوان ورزشکار ایجاد می کند، چه نقشی در افزایش آمار ورزشکاران بانو 
داشته است. ورزشکارانی که پیش از انقلاب حتی رنگ مسابقات جهانی 
را هم به خود نمی دیدند، حالا می روند و حت��ی مدال آوری هم می کنند. 
امروز حتی فرهنگ سازی هم می کنیم و بسیاری از بانوان ورزشکار دیگر 
کشورهای اسلامی نیز با الگو گرفتن از بانوان ورزشکار ایران با حجاب کامل 

در میادین ورزشی حاضر می شوند.
علت دشمنی ها هم همین است. قرار بود ورزش ایران و بانوان ورزشکارش 
بایکوت شوند، اما همه چیز برخلاف نقشه ها پیش رفت و شد آنچه آنها حتی 
تصورش را هم نداشتند. حالا حجاب بانوان ورزشکار ما فرهنگی را فریاد 
می زند ضدفرهنگ برهنگی غرب و نظام سلطه ای که بر ورزش جهان سایه 
افکنده است. بانوی ورزشکار ایران با حجاب اسلامی و پوشش مناسب راه 
را برای دیگران باز کرد. حالا حتی می توان دید که برخی ورزشکاران زن 
غیرمسلمان هم با استفاده از لباس های پوشیده راحت تر از هر زمان دیگری 

در مسابقات مهم بین المللی شرکت می کنند.
رهبر فرزانه انق��لاب همین روز را دی��ده بودند که آنگون��ه از حضور 
بانوان با حجاب روی س��کوی قهرمانی جهان تمجی��د کردند. الگوی 
بانوی ورزشکار ایرانی حالا در جهان ورزش حرف ها برای گفتن دارد. 
می گفتند که ورزش بان��وان در ایران نابود خواهد ش��د، اما نه تنها از 
بین نرفت که پیشرفت هم کرد و س��کوهای قهرمانی جهان را هم به 
دست آورد. امروز بانوی ورزش��کار و محجبه ایرانی الگوی تمام بانوان 
ورزشکاری اس��ت که می خواهند با پوشش مناس��ب گام به میادین 
مهم جهانی بگذارند. هدف همین اس��ت؛ اینکه نشان دهیم می توان 
هم عفیف بود و هم قهرمان و چه میدان��ی بهتر از میدان ورزش برای 
اینکه حرفم��ان را اینگونه به تمام دنیا برس��انیم و ب��رای تمام جهان 
فرهنگ سازی کنیم، فرهنگ س��ازی با الگوی حجاب بانوی ورزشکار 

ایرانی،  فرهنگی برخاسته از فرهنگ ناب ایرانی و اسلامی.

کاظمیپور:

کانال ورزش بانوان مطالبه گر باشد
مریم کاظمی پور، معاون توس��عه ورزش بانوان وزارت ورزش و 
جوانان در خصوص »کان��ال ورزش بانوان« گف��ت: »این کانال 
پل ارتباطی بین همه دستگاه ها برای رفع مشکلات اجتماعی و 
فرهنگی مخصوصاً در حوزه ورزش بانوان اس��ت. ما در دو بخش 
کمبودهای عمیقی را داریم؛ یکی ارتقای س��طح دانش و س��واد 
بدنی و حرکتی بانوان کل کش��ور به منظور دسترسی و توسعه 
ورزش همگانی و بهره مندی از مزایایی که جامعه بانوان و به دنبال 
آن کل جامعه می توانند از آن مرتفع شوند و دیگری پیشگیری 
از بیماری ها، آس��یب های ناش��ی از کم تحرک��ی و بی تحرکی.

پیشگیری از آسیب های اجتماعی، روحی و روانی از رویکردهای 
بخش عام است که نقش بسزایی در افزایش دانش علوم ورزشی 

خواهد داشت.«
کاظمی پور با تأکید بر نقش این کانال در مطالبه گری حوزه بانوان 
عنوان کرد: »قطعاً کانال بان��وان در بخش عظیمی از مطالبات که 
از بازتاب های مختلف مخاطبان و ش��نوندگان دریافت می ش��ود، 
کمک شایانی خواهد کرد. ضمن اینکه می تواند در برنامه ریزی ها، 
سیاستگذاری ها و شاخص های عملکردی ما هم اثربخش باشد. با 
این کار می توانیم پاس��خگوی مطالباتی باشیم که با کمی تفکر به 
آنان، راهکارهای مختلف عملیاتی را برای آن پیش بینی خواهیم 
کرد. رادیو می توان��د کمک مؤثری در این زمینه ب��ه ما کند. امید 
دارم پس از افتتاح این کانال اثرات خوبی را در مطالبه گری بانوان 
و دیگر ورزش دوستان کشور داشته باشیم. برداشتن یک بحران و 
خلأ حمایتی با موضوع و رویکرد ورزش از بانوان کشور شاید دغدغه 
بسیاری از دستگاه ها باشد. چه بسا خیلی از آنان تمایل داشته باشند 
هزینه های فرهنگی خود را به نوعی در مسیر ورزش به جهت رفع 

چالش های فرهنگی که در وظایف شان آمده صرف کنند.«

دنیا حیدری 

آکادم��ی ملی المپی��ک روز گذش��ته میزبان مراس��م رونمایی از 
سردیس پنج تن از قهرمانان المپیک سیدنی تا لندن بود. مراسمی 
که  با حضور س��میرا اصغری عضو کمیت��ه بین المللی المپیک از 
کش��ور افغانستان و س��عید خطیب زاده سخنگوی س��ابق وزارت 
امور خارجه و در غیاب علیرضا دبیر و حمید س��وریان برگزار شد 
تا زمزمه کدورت بین کمیته ملی المپیک و فدراس��یون کش��تی 

پررنگ تر از قبل شود.
علیرضا دبیر قهرمان المپیک ۲۰۰۰ سیدنی، یوسف کرمی دارنده مدال برنز 
المپیک ۲۰۰۴ آتن، مراد محمدی دارنده مدال برنز المپیک ۲۰۰۸ پکن، 
بهداد سلیمی و حمید سوریان قهرمانان المپیک ۲۰۱۲ لندن، مدال آوران 
المپیکی ورزش ایران بودند که از س��ردیس آنها رونمایی شد تا به گفته 
صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک س��نت فراموش��ی قهرمانان 
کنار گذاشته ش��ود: »امروز، روز مهمی در ورزش قهرمانی ایران است. در 
میان ۱۶ برنامه ای که داشتیم، برنامه امروز مهم ترین برنامه در سه سال 
گذشته است. آنها در سخت ترین شرایط کام ملت را شیرین کردند. فلسفه 
این رونمایی ها این است که نگاه ما به قهرمانان ابزاری نیست. این سنت 
فراموشی را باید کنار بگذاریم و باید قدرشناسی کنیم. وقتی دبیر روی سکو 

رفت، یک ملت شادمانی کرد.«
س��جادی، وزیر ورزش نی��ز تأکید کرد کمت��ر جایی مانن��د ایران به 
پیشکسوتان خود ارج می نهند: »همیشه فرهنگ سپاس و احترام را به 
ما توصیه کرده اند و برای همین اینجا هستیم که از ستاره ها و خوبان 
ورزش ایران یاد و سپاسگزاری کنیم. کمتر جایی را مانند ایران سراغ 
دارم که پیشکسوتان را ارج نهند. ورزشکاران سایر کشورها می گویند 
تا زمانی که ما مدال کسب می کنیم مورد توجه هستیم، به همین دلیل 

هیچ کجا ایران نمی شود.«
     

عدم حضور دبیر و س��وریان در این مراسم اما به ش��دت به چشم آمد. 
هرچن��د در غیاب رئیس فدراس��یون، م��ادر او در مراس��م رونمایی از 
سردیس حضور داشت و پژمان درس��تکار نیز خود را نماینده دبیر در 
این مراسم معرفی کرد، اما غیبت او در آکادمی ملی المپیک، آن هم در 
روزی که قرار به رونمایی از سردیسش بود، بار دیگر مسئله اختلاف نظر 
و کدورت بین رئیس فدراسیون کشتی با کمیته ملی المپیک را بر سر 
زبان ها انداخت. با این وجود سرمربی تیم ملی کشتی آزاد دلیل غیبت 
دبیر را حضور او در جلسه کاری عنوان کرد: »قبل از هر چیزی باید از کار 
ماندگاری که کمیته ملی المپیک برای قهرمانان کشتی انجام داد تشکر 
کنم. از مسئولانی که به این ش��کل هوای قهرمانان را دارند باید تقدیر 
کرد. متأسفانه رئیس فدراسیون کش��تی به دلیل جلسه ای که داشت 
فرصت نکرد در این مراسم حاضر شود، به همین دلیل من اینجا هستم.« 
توجیه درستکار اما نتوانست از حجم شایعات و پچ پچ های در گوشی در 
خصوص کدورت بین دبیر و کمیته ملی المپیک بکاهد. رئیس فدراسیون 
کشتی بعد از داستان انتخابات کمیسیون ورزش��کاران با کمیته ملی 
المپیک زاویه پیدا کرد. در واقع بعد از اق��دام صالحی امیری به تعیین 
اعضای انتصابی کمیسیون ورزش��کاران که به مزاج دبیر خوش نیامد، 
رئیس فدراسیون کشتی نه فقط کشتی گیران را مجبور به تحریم این 
انتخابات کرد که با کمیته ملی المپیک و صالحی امیری در رأس آن به 
مشکل خورد، به همین دلیل عدم حضور او و سوریان در مراسم رونمایی 
از سردیس قهرمانان المپیک س��یدنی تا لندن به شدت به چشم آمد و 
توجیه درستکار هم نتوانست غیبت دبیر را آنطور که باید توجیه کند، 
چراکه در لا به لای تمام مشغله های کاری هم بی شک می شد جایی برای 
حضور در مراسمی باز کرد که قرار بود از سردیسش رونمایی شود. دلیل 
عدم حضور سوریان اما قابل توجیه بود، چراکه آنطور که گفته می شد 
قهرمان المپیک لندن به دلیل ابتلا به کرونا موفق به حضور در مراسم 

رونمایی از سردیس پنج تن از قهرمانان المپیک سیدنی تا لندن نشد.
سجاد انوشیروانی، سرپرست فدراسیون وزنه برداری و نایب قهرمان المپیک 
لندن در حاشیه این مراسم گفت شناس��نامه تاریخ ورزش ایران که ورق 
می خورد، احساس غرور می کنیم: »این افتخار را داشتم که ۲۰ سال در کنار 
بهداد باشم، به خصوص در قهرمانی جهان و المپیک لندن که پرچم ایران را 
به اهتزاز درآورد. هرچند او مصمم بود برای کسب دومین طلای المپیک، اما 

اتفاق تلخی که برای او رقم خورد هرگز از ذهن ها پاک نمی شود.«

 دبیر و سوریان  در رونمایی
 از سردیس ها نیامدند

شعار تحول حال برخی را دگرگون کرده است
گویا قرار اس��ت اتفاقاتی رخ دهد. برخی  
حرف از ب��الا می زنن��د و می گویند از بالا 
به آنها گفته ش��ده در انتخابات ش��رکت 
کنند. تعجب می کنم کسانی که عملکرد 
آنها اظهر من الشمس اس��ت با چه رویی 
نامزد و صلاحیت آنها چگونه تأیید ش��ده 
است. مسئولان باید در این مورد پاسخگو 
باشند. افکار عمومی می داند که چه کسانی 
خدمت کردند و موفق بودند و چه کسانی 
خدمت نکردند و موفق هم نبودند. مردم 
در حوزه فوتبال همه چیز را می دانند. یک عده با سوءاستفاده حرف از 
بالا و پایین می زنند و همواره در دوران مسئولیت شان نیز از این الفاظ 
زیاد استفاده می کردند. در واقع عدم واکنش به صحبت های این افراد 
باعث می شود آنها بیش��تر از ادبیات بالا و پایین استفاده و هراس ایجاد 
کنند. اما ظاهراً حضور امثال اسدی و واعظ معادلات آنها را تحت تأثیر 
قرار داده که اینگونه به هم ریخته اند و یک بداخلاقی رسانه ای به وجود 
آورده اند، چراکه شخصاً به پیش��نهاد برخی دوستان و با شعار تحول پا 
پیش گذاشتم که همین باعث شده عده ای حالت تهوع پیدا کنند. بحث 
بر این اس��ت که رئیس باید پنج امضای مجمع را داشته باشد. همواره 
در گذشته بنده تأکید داشتم که چنین امضاهایی معنا و مفهوم ندارد، 
یعنی کاندیدا باید دنبال افراد بگردد؟! این چه معنایی دارد؟! وقتی در 
اساسنامه قید شده که فرد باید سابقه ورزشی داشته باشد این بزرگ ترین 
شاخصه است. شخصاً چون دوشنبه تصمیم به ثبت نام گرفتم، فرصت 
گرفتن امضا را نداشتم و حتی کامرانی فر هم اشاره کرد که کاندیداها، 
۱5 روز برای گرفتن امضا فرصت دارند. آنچه در وهله اول از کاندیداها 
خواسته شده، سوابق مکتوب ورزشی و برگه عدم سوءپیشینه است و تا 
زمان رسیدگی به پرونده ها، فرصت تکمیل مدارک و گرفتن امضاها را 
دارند. اما مشخص است که یک قبیله و یک باند شکل گرفته که راه نفوذ 
را بسته، به همین دلیل هم منطقی نیست کسی که می خواهد کاندیدا 

شود دنبال امضای اعضای مجمع بگردد.

امیر واعظ آشتیانی 

مدیرعامل سابق استقلال

تصویرمیلادعبادیپورکناردوبازیکندیگرویک
سرمربیکهبهدورحذفیلیگملتهاصعودکردهاند
درپوسترویژهباشگاهمیلانوقراردارد.باشگاهمیلانو
ایتالیاپسازمشخصش�دنتیمهایحاضردردور
حذفیلیگملتهاازسهستارهخودکهدرتیمهای
ملیایران،ژاپنوفرانس�هبازیمیکنندبههمراه
سرمربیش�انکههدایتهلندرانیزبرعهدهدارد،
تقدیرکرد.درکنارمی�لادعبادیپور،کاپیتانتیم
ملیایران،پشتخطزنتیمملیفرانسهجانپاتری،
یوکیایشیکاوادریافتکنندهقدرتیتیمملیژاپن
ومربیتیمملیهلن�د،روبرتوپیات�زاکههمزمان
سرمربیگریمیلانوایتالیارانیزبرعهدهدارددراین
پوستردیدهمیشوند.میلادعبادیپوروایشیکاوا،
نمایندههایآسیاییباشگاهمیلانودراینتورنمنت
عملکرددرخشانیدرتیمهایخودداشتندوحالا
هریکنبردهایبسیارحساسیرادرمرحلهحذفی

پیشروخواهندداشت.

تصویر عبادی پور روی پوستر میلانو
قاب

اولین جدال بسکتبال در کاپ آسیا

ملی پوشان بس��کتبال ایران ظهر امروز نخستین 
دیدار خود در کاپ  آس��یا ۲۰۲۲ را مقابل سوریه 
برگزار می کنن��د. این دوره از رقابت ه��ا، دیروز با 

انجام چهار دیدار از گروه های اول و دوم به میزبانی 
جاکارتا آغاز ش��د و امروز نیز بازی های گروه های 

سوم و چهارم برگزار می شود. 

بر این اساس تیم ملی کش��ورمان با قرار گرفتن 
در گروه C با تیم های ژاپن، قزاقس��تان و سوریه 
همگروه شده اس��ت. ۱۶ تیم حاضر در کاپ آسیا 
در چهار گروه چهار تیم��ی با هم رقابت می کنند 
و در بین آنها تیم  های استرالیا، ژاپن، چین، ایران 
و نیوزیلند مدعیان اصلی محس��وب می ش��وند. 
ش��اگردان س��عید ارمغانی در ش��رایطی مقابل 
س��وری ها صف آرایی می کنند ک��ه در چند  ماه 
گذشته دو بار با س��وریه در چارچوب رقابت های 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲3 مصاف داده و هر دو بار 

نیز پیروزی از آن کشورمان بوده است. 
تیم ایران ب��ه دور دوم انتخاب��ی جام جهانی هم 
صعود ک��رده و دیدارهای س��ختی پیش رو دارد، 
اما قبل از آن باید کاپ آس��یا را با موفقیت پشت 
سر بگذارد. در آخرین دوره رقابت ها، تیم ملی به 
فینال رسید، ولی با قبول شکست مقابل استرالیا 
روی س��کوی نایب قهرمان��ی رفت. ح��الا علاوه 

 بر نمایندگان اقیانوس��یه، تیم های آس��یایی نیز 
پیشرفت چشمگیری داش��ته اند. در شروع کاپ 
آسیا سایت فیبا در گزارشی گروه ایران را سخت 
توصیف کرد: »ایران به عنوان فینالیس��ت دوره 
۲۰۱۷ در این گروه حضور دارد و هدف بزرگی را 

برای خود ترسیم کرده است.« 
حامد حدادی در این دوره با 3۷ سال سن دومین 
بازیکن مسن رقابت ها محس��وب می شود. او در 
گفت وگو با فیبا حضور در کاپ آسیا را هیجان انگیز 
خواند: »من برای حضور در هر مسابقه و تورنمنتی 
هیجان زده هستم. دوس��ت دارم بازیکنان خوب 
را از نزدیک ببین��م، مخصوصاً وقت��ی تیم هایی 
مثل اس��ترالیا و نیوزیلند بازی می کنند. چنین 
مسابقاتی برای ما بازیکنان خوب است. شما اگر 
می خواهید بازیکنان بهتری شوید باید تیم های 
خوب را ببینید و مقابل تیم ه��ای بزرگ و خوب 

بازی کنید.«

اشرف  رامین
نبرد      بازتاب

ایران– سوریه
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سلیمی: شرایط مالی وزنه برداری خوب نیست
بدون هیچ شکی یوسف کرمی یکی از ستاره های 

تکرار نشدنی تکواندوی ایران است. ستاره ای که    چهره
حتی می توانست در عرصه مربیگری هم برای ایران افتخارآفرین باشد، اما 
ش��رایط به گونه ای برایش رقم خورد که به عنوان یکی از مربیان لژیونر 
تکواندوی ایران به پاکس��تان رفت. کرمی در خصوص ش��رایط 
تکواندوی ایران می گوید: »من عضو کمیته فنی هستم، اما به 
نظرم در تکواندوی ایران باید شرایط مهیا باشد. دوست داشتم 
اول از همه در کشور خودم باشم، البته به شرطی که شرایط 
فراهم باش��د. باید همه موارد اعم از  بح��ث فنی، امکانات و 
ش��رایط مالی فراهم باش��د. مهم ت��ر از همه ج��و حاکم بر 
تکواندوست که احساس کردم الان نباشم بهتر است. در حال 
حاضر تکواندو ش��رایط خوبی ندارد. در زمان کم نمی توان 
معجزه کرد و هر کسی هم بیاید انتظار معجزه دارند. بازگشت 
به روزهای درخشان گذشته کار سختی است. همه کشورها 
در حال پیشرفت هستند و برای اینکه به جایگاه قبل برگردیم 

باید سخت تلاش کنیم.«

تیممل�یرویهواس�توهم�هفق�طتکذیب
میکنند.گویافدراسیون،اعضایهیئترئیسه
وکمیتهفنیاشیادش�انرفتهچن�دماهدیگر
رویدادبزرگیبهنامجامجهانیآغازخواهدشدو
ایراننیزیکیازتیمهایشرکتکنندهآناست.
در گیرودار برکناری تاریخی دراگان اس��کوچیچ، 
از یک ط��رف مذاکره دولتی ها ب��ا برخی بازیکنان 
تکذیب شد و وزیر هرگونه دخالت در امور تیم ملی را 
رد کرد و از سوی دیگر دلال ها برای تحمیل گزینه 
مدنظر نهایت تلاش شان را کردند. ضمن  اینکه یکی 
از ملی پوشان هم از مردم خواسته خیال شان از بابت 

اتحاد بازیکنان در جام جهانی قطر راحت باشد! 
مردم و اهال��ی فوتبال هن��وز در ش��وک تصمیم 
غیرمنتظ��ر، غیرفنی و غیرحرفه ای فدراس��یون و 
کمیته  به اصطلاح فنی اش هستند و عجیب تر اینکه 
تصمیم قطعی برای قطع همکاری با اس��کوچیچ و 
انتخاب س��رمربی جدید با اعضای هیئت  رئیسه و 
سرپرست فدراسیون است. رسانه های خارجی نیز 
با هیچ تحلیلی حتی مرتبط دانستن مسائل سیاسی 
نتوانس��ته اند این موض��وع را هضم کنن��د و حتی 
برخی ها از چنددستگی ایجاد شده در تیم ملی ابراز 

خوشحالی کرده اند. 
ابهاماتزیاد

اسکوچیچ در سخت ترین شرایط مسئولیت تیم ملی 
را برعهده گرفت و اگرچ��ه همان زمان خیلی ها به 
این انتخاب اعت��راض کردند، ول��ی در هر صورت 
سکان تیم  به مربی کروات سپرده شد. نتیجه این 
اعتماد، صعود مقتدرانه و بدون شکست تیم ملی به 
قطر ۲۰۲۲ بود، حتی بعد از قطعی شدن صعود مان 
به جام جهانی آقایان باز هم به فکر تغییر کادرفنی 
نیفتادند و پس از مراس��م قرعه کش��ی نیز با قیافه 
حق به جانب از رویارویی با انگلیس و امریکا استقبال 
کردند. در روزهایی که هم��ه تیم ها برای تدارکات 
بهتر و برنامه ریزی دیدارهای دوس��تانه شبانه روز 

تلاش می کردند، فدراس��یون اندرخم یک کوچه 
ماند و نتوانست یک حریف درست و حسابی برای 
تیم ملی پیدا کند. تصمیم سیاسی کانادایی ها نیز 
بهانه خوبی ش��د برای مدیریت ضعیف فدراسیون 
تا زمین و زمان را به هم بدوزد. همین آقایان هنوز 
توضیحی برای برگزاری اردوی بی فایده در گرمای 
دوحه نداده اند، ولی به یک باره فهمیدند اسکوچیچ 

به درد تیم ملی نمی خورد!
در توضیح اینکه چرا و چگونه کمیته  فنی و در یک 
کلام، فدراسیون شمش��یر را برای مربی کروات از 
رو بس��ت، دلایل زیادی از جمله مداخلات برخی 
از مسئولان دولت، فش��ار وزارت ورزش و تحرکات 
تعدادی از ملی پوش��ان علیه سرمربی مطرح شده 
است. منتها به جای شفاف سازی یا تکذیب می کنند 
یا بر ابهامات می افزایند، ولی نباید فراموش کرد که 
اسکوچیچ در این دو سال ۱5 پیروزی، یک تساوی و 
دو شکست با تیم  کشورمان کسب کرده است. علی 
دایی، امیر قلعه نویی و جواد نکونام گزینه های ایرانی 

جانشینی او هستند.
حمایتفنی،نهدخالت

سخنگوی دولت دیروز در نشست خبری اش بعد از 
مطرح شدن یک پرسش، در مورد اتفافات پیرامون 
تیم ملی واکنش نشان داد. علی بهادری جهرمی با 
تأکید بر ع��دم دخالت دولت در ای��ن زمینه اظهار 
داشت: »دولت دخالتی در انتخاب یا تغییر سرمربی 
تیم ملی فوتبال ن��دارد. پی��روزی تیم ملی در جام 
جهانی متعلق به همه مردم است. فدراسیون فوتبال 
به عنوان متولی، درخواست هایی برای حمایت از تیم 
ملی فوتبال، به خصوص در پشتیبانی برای اردوهای 
تدارکاتی و برخی مسائل مالی و اجرایی داشته است 
که صرفاً در س��طح حمایت از تصمیم های فنی و 
کارشناسی فدراسیون و تیم بوده، دولت هم اعلام 
آمادگی کرد و جلساتی به این منظور بین فدراسیون 
و وزارت ورزش برگزار ش��د. وزیر ورزش در اردوی 

تیم ملی حاضر شد و در جلسه ای با حضور معاون 
اول گزارش این دیدارها را هم ارائه کرد. دولت برای 
حمایت از تصمیمات فنی فدراسیون اعلام آمادگی 
کرده و تأکید داشته که در هیچ یک از تصمیمات 
فنی فدراسیون و تیم ملی دخالت نمی کند، اما آماده 
حمایت از این تصمیمات است. طبیعتاً تصمیم های 

فنی بر عهده فدراسیون فوتبال است.«
بهادری جهرمی همچنین برگزاری جلسه معاون 
اول رئیس جمهور ب��ا برخی از ملی پوش��ان را نیز 
تکذیب کرد: »هیچ دیداری ب��ا معاون اول صورت 
نگرفته اس��ت، اما ملاقات هایی ب��ا برخی مقامات 
دولت صورت گرفته و خود بنده با رئیس فدراسیون 
و سرپرس��ت فعل��ی دیدارهایی داش��ته ام. وزارت 
 ورزش صرفاً با فدراس��یون و تیم موجود مذاکراتی 
داش��ته و نکاتی را شنیده اس��ت. دولت در مسائل 
فنی و تخصصی فوتبال دخالت نکرده و نمی کند، 
اما همیشه پش��تیبان تصمیمات فنی فدراسیون 

است.«
احترامبهدیدگاهفنی

وزیر ورزش از فدراسیون فوتبال خواست برکناری 
س��رمربی را رس��ماً اعلام کند. حمید سجادی که 
خود یکی از مسببین آشفتگی تیم ملی در آستانه 
جام جهانی محس��وب می ش��ود، دیروز در حاشیه 
رونمای��ی از تندی��س قهرمانان ورزش کش��ور از 
نقش حمایتی وزاتخانه اش گفت: »توصیه ها زیاد 
اس��ت و ما به نظر و دیدگاه فنی فدراسیون احترام 
می گذاریم، نقش حمایتی خودم��ان را داریم و در 
خدمت فدراسیون ها هستیم. جام جهانی، تورنمنت 
بسیار مهمی است و موظف هستیم کنار تیم ملی 
و فدراسیون فوتبال باشیم و از تصمیمات فنی آنها 
بیش��ترین حمایت را می کنیم. نشست دو بازیکن 
تیم مل��ی با مع��اون رئیس جمهور صح��ت ندارد. 
اجازه بدهید وارد مسائل فنی نشوم و کار مدیریتی 

خودمان را انجام بدهیم.«

خوشحالیحریفان
هی��چ کش��وری در این بره��ه زمان��ی کادرفنی 
تیم مل��ی اش را تغییر نمی ده��د، چراکه بهترین 
مربی��ان فوتبال جهان خ��وب می دانند در عرض 
س��ه، چهار ماه نمی توانند معجزه کنن��د و اصلًا 
حاضر نیستند در این ش��رایط مسئولیتی به این 
بزرگی را بپذیرند. متأس��فانه ب��از هم تصمیمات 
عجیب و غریب و دخالت های بی جا باعث ش��ده 
در رأس اخبار خارجی قرار بگیریم. CBS امریکا 
برکناری اسکوچیچ را به سود تیم ملی این کشور 
در جام جهانی قلمداد کرد: »با توجه به مدت زمان 
باقیمانده ت��ا جام جهانی، منطقی اس��ت که یک 
سرمربی با دانش ایرانی هدایت این تیم را برعهده 
بگیرد، زیرا آنها از بازیکنان حاضر در ترکیب آگاهی 
خواهند داشت. او همچنین چند ماه زمان خواهد 
داش��ت تا افکارش را در تیم ملی ایران پیاده کند. 
از آنجایی ک��ه ایران در گروه B ب��ا ایالات متحده 
همگروه است، این می تواند برای تیم گرگ برهالتر 
یک موهبت باشد. وقتی تیم ها چند ماه مانده به 
جام جهانی، مربیان خود را تغییر می دهند، ممکن 
است مس��ائلی پیش بیاید. متأسفانه بازی ایران و 
امریکا سومین بازی گروهی است و تا آن زمان، تیم 
ملی ایران احتمالاً به هماهنگی بیشتری رسیده 
اس��ت. گزارش ش��ده که برخی از بازیکنان ایران 
مقابل اس��کوچیچ قرار گرفته اند و باخت دوستانه 
بر یک مقاب��ل الجزایر را به زم��ان خوبی برای   ۲

جدایی اسکوچیچ تبدیل کردند.«
س��ایت آلمانی DPA ب��ا ابراز تعج��ب از تصمیم 
فدراسیون ایران نوش��ت: »دراگان اسکوچیچ که 
تیم ملی ایران را به جام جهانی رساند دیگر در جام 
جهانی روی نیمکت ایران نیس��ت.« رس��انه های 
کرواسی نیز از نوع برخورد با اسکوچیچ انتقاد کردند 
و معتقدند او شایستگی هدایت تیم ملی کشورمان 

در جام جهانی را دارد.

 هیچ کس »نامردی« را 
به گردن نمی گیرد!

تغییرات در فدراسیون وزنه برداری و آمدن 
چهره ه��ای قهرم��ان ب��رای هدای��ت این    چهره

فدراس��یون باعث امیدواری تمام علاقه مندان به این رش��ته ش��ده، اما 
مشکلات و معضلات مالی مثل تمام فدراسیون ها گریبان آنها را هم گرفته 
تا جایی که بهداد سلیمی، سرپرست نایب رئیس فدراسیون با بیان مشکلات 
می گوید: »ما به دنبال این هس��تیم که حداقل بار مالی به فدراسیون 
تحمیل شود. قرار است از مشاور حقوقی خیلی قوی استفاده کنیم تا 
قراردادها را بررسی کند. ما به دنبال حل این مشکل هستیم. شرایط 
مالی فدراسیون خوب نیست. البته قول های خوبی از وزارت ورزش و 
کمیته ملی المپیک گرفته ایم. در این دو هفته، جلسات خوبی هم با 
ارگان ها و سازمان های مختلف داشتیم. بحث اسپانسری را با جدیت 
دنبال می کنیم. می دانیم با این بودجه محدودی که از وزارت ورزش 
و کمیته ملی المپیک می گیریم، نمی توانیم سر کنیم. به دنبال این 
هستیم که اسپانسر قوی را پای کار بیاوریم. کارهای دیگری هم در 
فدراسیون هست از جمله اینکه باید تکلیفمان را با برخی که هیچ 

کارایی ندارند، روشن کنیم.«

شیوا نوروزی
   گزارش

کرمی: بازگشت تکواندو به اوج کار سختی است


